
Hinojosa i el relleu de Torrent, claus de Sarri�

El nou pla dÕordenaci� urban�stica municipal es preveu que apor ti m�s

dinamisme comercial, residencial  i en lÕ�mbit de la ind�stria

Es ve dÕunes majories contundents en els dos darrers comicis locals

Fajula va ser investit alcalde  en un ple extraordinari al gener en substituci� de Roger Torrent, que era batlle des

del 2007

La gesti� municipalitzada  de lÕaigua �s un dels reptes  per a Girona, Sarri� de Ter i Salt per als

propers anys

Un municipi ben comunicat, situat a tocar de la capital gironina, que mant� aquella tranquilálitat i ess�ncia de

poble, per� on es poden trobar tamb� molts dels serveis dÕuna ciutat. S�n diversos dels atractius de Sarri� de

Ter, on aquest mandat sÕhan produ�t sobretot dos fets que han desper tat lÕinter�s medi�tic. Un dÕells, el relleu a

principis dÕany al capdavant de lÕalcaldia. I, en segon lloc, les reclamacions ve�nals i del consistori per aconseguir

posar f i a les mol�sties derivades de lÕactivitat de la f�brica del grup Hinojosa. Amb relaci� al primer episodi

exposat, cal remuntar-se al gener, quan Narc�s Fajula (ERC) va assumir lÕalcaldia, despr�s que Roger Torrent fos

proclamat president del Parlament. En aquell moment Fajula era el primer tinent dÕalcalde i ja por tava les

regidories de Serveis P�blics, Seguretat Ciutadana i Protecci� Civil. En les darreres eleccions municipals va

ocupar el n�mero 2 a la llista, just darrere de Torrent. ERC va guanyar per una clara majoria aquells comicis Ðva

revalidar 9 dels 11 regidors del pleÐ. ÒLlavors, vaig comen�ar a treballar a jornada completa a lÕAjuntamentÓ,

recorda Fajula, que compar teix amb el seu antecessor la visi� de municipi i explica que el mandat acabar� en la

mateixa l�nia que van dibuixar en el programa electoral. Subratlla que, actualment, lÕ�nic h�ndicap a la poblaci�

�s la incomoditat dels sorolls i les males olors provinents dÕHinojosa: Ò�s un dels temes m�s complexos que ara

mateix tenim sobre la taula. Des de lÕAjuntament, crec que hem anat sempre de la m� dels ve�ns i donem supor t a

la plataforma Prou. Esperem poder tenir una empresa sostenible, que no afecti el medi ambient ni ning� del

municipi i que doni llocs de treball de qualitat.Ó Per aquest mes hi ha programades reunions entre t�cnics del

consistori, dÕHinojosa i de Medi Ambient de la Generalitat, que sÕha comprom�s davant lÕAjuntament a implicar-se

en el cas. El govern catal� i el consistori demanaran a lÕempresa que plasmi i f irmi per escrit les mesures de

millora que t� previstes, el calendari que seguir� per aplicar-les i les possibles sancions en cas dÕincompliment.

LÕAjuntament ha interposat dues sancions a Hinojosa pels sorolls i, a f inals de juliol, el ple va aprovar per

unanimitat lÕordenan�a dÕolors. El regidor de Medi Ambient, Josep Maria Viladomat (ERC), recalca que no

deixaran de treballar ni de fer pressi� a lÕempresa i a la Generalitat: ÒEns agradaria poder conviure sense

mol�sties de la f�brica. Estem duent a terme una enquesta i de moment ja han contestat m�s de 400 persones.

SÕhi constata que almenys un 10% de la poblaci� est� afectada per aquesta situaci�.Ó

La plataforma Prou aglutina els ve�ns i ve�nes perjudicats i preocupats per la problem�tica. Un dels seus

membres, Rober t Creixans, destaca el paper dÕaquest colálectiu ciutad�: ÒFa dos anys que pressionem perqu� se

solucioni. Les administracions han consentit aquesta situaci� i estar-hi al damunt �s una de les seves

responsabilitats.Ó Tamb� ressalta el ress� de la concentraci� davant la f�brica que la plataforma va convocar el

24 dÕagost, i en la qual van par ticipar 300 persones (ve�ns de tots els sectors , lÕalcalde, membres de lÕequip de

govern i de lÕoposici�). El regidor Jordi Costa (PDeCAT) considera que el trasp�s i la reober tura de la paperera

ha sacsejat el ritme del poble i Òha provocat una p�rdua de la qualitat ambiental, que Sarri� havia aconseguitÓ.



Una altra membre de la plataforma Prou, Sole Mu�oz, descriu que els sorolls persisteixen durant tot el dia, si b�

de nit �s quan m�s els noten dins de casa, Òon entren com una remorÓ. I, pel que fa a la pudor, nÕhi ha de dos

tipus: la que ve de la depuradora i la que correspon a la mat�ria primera, que �s una pudor m�s qu�mica. Mu�oz

creu que des de lÕAjuntament hi ha voluntat i ganes dÕarreglar la situaci�, per� lamenta que tampoc veuen

solucions: ÒLa Generalitat hi hauria dÕactuar, que �s qui dona els permisos. I hi ha dÕhaver voluntat de lÕempresa.

Mai sÕhauria dÕhaver perm�s que Hinojosa obr�s en aquestes condicions. No vull dir que hagin de tancar, sin� fer

les inversions de millora necess�ries a les instalálacions.Ó

M�s enll� dÕaquesta problem�tica, pel que fa a iniciatives de futur, es preveu la possibilitat que Sarri� tingui un

Campus de Salut. �s un projecte, per�, que des del poble es veu for�a a lÕhoritz�, ja que primer sÕha de resoldre

per par t de la Generalitat on anir� ubicat el nou Trueta. A banda, lÕAjuntament ha reactivat la petici� de

construcci� dÕun institut a Ensenyament. Donaria servei tamb� a Sant Juli� i serviria per descongestionar el de

Celr� i el Narc�s Xifra. Hi ha, a m�s, el projecte de cobrir la nova pista polivalent de Sarri� de Dalt, la millora

dÕurbanitzaci� del pol�gon industrial dÕen Xuncla II i cobrir una de les grades del camp dÕespor ts municipal. I,

paralálelament, enguany sÕhan instalálat lectors de matr�cula als accessos de Sarri� i sÕest� reformant el Centre

Parroquial Moss�n Domingo.

Per dinamitzar molt m�s la par t comercial, la residencial i la industrial es va aprovar aquest estiu el nou POUM.

Entre les novetats, es delimita al llarg de lÕavinguda de Fran�a on es podran fer instalálacions de m�s de 800 m²,

com ara grans super f�cies comercials. Fins ara no se nÕhi podien ubicar i molta dÕaquesta ofer ta es troba a la

capital gironina. El fet dÕestar-hi a tocar t� algun h�ndicap, per� tamb� avantatges. ÒTens tots els seus serveis al

costat. Utilitzem la l�nia 6 dÕautob�s, mancomunada amb Girona. Tenim una sola ordenan�a dels taxis entre

Sarri�, Salt i Girona. La incineradora i la depuradora s�n comunit�ries. I els tres municipis treballarem cap a la

gesti� municipalitzada de lÕaiguaÓ, concreta Fajula.

Amb vista al 2019, una de les inc�gnites �s si ERC mantindr� en les eleccions els grans resultats anteriors,

aquest cop sense lÕefecte Torrent. Encap�alar� la llista Fajula: ÒAspirem a revalidar la majoria per poder tirar el

nostre projecte i no dependre de tercers. SÕha de dir, per�, que el regidor del PDeCAT i el de Candidatura de

Progr�s fan una oposici� constructiva.Ó Jordi Costa (PDeCAT) af irma que rep Òun tracte correcte de lÕequip de

governÓ, si b� troba a faltar Òuna millor comunicaci� de fets o not�cies, que molts cops ens arriben per altres

canalsÓ. Alhora, qualif ica de ÒcontinuistaÓ el mandat: ÒTot i el canvi dÕalcalde, segueix havent-hi poques inversions

i des de lÕAjuntament es va cobrint el dia a dia.Ó DÕentre el que sÕha realitzat, en destaca el carril bici per par t del

Consorci de les Vies Verdes i les obres de f inalitzaci� del pavell� municipal, modif icant el projecte inicial. ÒJa

eren dues propostes que vam presentar en el mandat 2007-2011, quan form�vem par t del govern. Queda

pendent aconseguir lÕinstitut, m�s recursos per al manteniment de les voreres i la poda de lÕarbrat, lÕadaptaci�

dels reductors de velocitat a la llei i passos segurs per a vianants i ciclistes a lÕautovia.Ó

El regidor Roger Casero (CP) conf irma que entre el govern i lÕoposici� hi ha un clima de cordialitat i de respecte.

En el seu cas ha decidit tancar una etapa de 16 anys com a regidor i no es tornar� a presentar a les eleccions.

ÒPoso lÕinterrogant de si hi haur� candidatura socialista. Des del par tit, per�, es treballa per conformar una llistaÓ.

Pensa que Òa no ser que les coses millorin de manera notableÓ, la problem�tica amb la paperera ser� una mica

el tema sobre el qual girar� la campanya, ja que Ò�s el que m�s preocupaÓ.

La presidenta de lÕassociaci� de ve�ns de la Rasa, Merc� Astor, indica que Òal poble sÕhi van fent coses i a poc a

poc es va millorantÓ: ÒLÕequip de govern el valoro b�. El que mÕagradaria �s que canviessin els arbres, ja que les

arrels ens aixequen voreresÓ. Alber t Soler, el president de lÕassociaci� de ve�ns Pla dels Vinyers i de la secci�

local dÕERC, assenyala que Sarri� �s actiu associativa i espor tivament: ÒUn h�ndicap hist�ric  �s que lÕantiga

nacional par teix la poblaci�. Antigament, creava m�s divisi� i des de fa temps queda m�s relligatÓ. I la regidora



de Serveis Socials, Gent Gran i Salut, Imma Oliveras, que presideix lÕassociaci� de comerciants, veu com a

puntal que entre els establiments es fa pinya i sÕofereix un tracte personalitzat, de conf ian�a i de tu a tu.
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